

التوعية بالمضادات الحيوية



Antibiotics Awareness



Why do we use antibiotics?

Antibiotics are used for the treatment of bacterial infections. However, they do not exhibit activity against viral infections such as the common cold and flu.

Why should people be careful when taking antibiotics?

The excessive or improper utilization of antibiotics can result in resistance, rendering the antibiotic ineffective in its ability to eliminate bacteria.

Precautions to be taken while using antibiotics:

- It is essential to take antibiotics solely under the supervision of a qualified physician.
- Completing the antibiotic course as per the doctor's instructions is very important.
- Administering antibiotics at the proper dosage and timing is necessary.

What happens if you miss a dose of antibiotics?

- If you recall a missed dose, promptly take it, and proceed with your antibiotic course as usual.
- If your next dose is approaching, skip the missed dose and maintain your regular dosing routine.
- Avoid doubling the dose to compensate for a missed one.



لماذا نستخدم المضادات الحيوية؟

تستخدم المضادات الحيوية لعلاج العدوى البكتيرية، لأنها تقتل البكتيريا. ومع ذلك، فإن المضادات الحيوية ليست فعالة ضد الالتهابات الفيروسية مثل نزلات البرد والانفلونزا.

لماذا يجب على الناس توخي الحذر عند تناول المضادات الحيوية؟

يمكن أن يؤدي الإفراط في استخدام المضادات الحيوية أو إساءة استخدامها إلى أن يفقد المضاد الحيوي فعاليته في قتل البكتيريا.

الاحتياطات الواجب اتخاذها أثناء استخدام المضادات الحيوية:

- يجب أن لا تؤخذ المضادات الحيوية إلا تحت إشراف الطبيب.
- يجب الالتزام بتعليمات الطبيب الخاصة بإيقاف المضاد الحيوي.
- يجب تناول المضاد الحيوي بالجرعة الصحيحة وفي الوقت المحدد له.

ماذا يحدث إذا فاتك جرعة من المضادات الحيوية؟

- خذ الجرعة التي فاتتك بمجرد أن تتذكرها، ثم استمر في تناول المضادات الحيوية كالمعتاد.
- إذا حان وقت الجرعة التالية فتجاوز الجرعة الفائتة وتابع جدول الجرعات المعتاد.
- كما يجب ضروبه التنبيه على عدم أخذ جرعة مضاعفة لتعويض الجرعة المنسية.

